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Protokół Nr XXXII/13 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
odbytej w dniu 21 maja 2013 roku 

o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu 
 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 21 maja 2013 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 21 maja 2013 roku o godzinie 18.20. 
W XXXII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 13 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza – Jan Adam Kaźmierczak; 
• Skarbnik Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Radca Prawny Gminy Czempiń – Andrzej Skibiński; 
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych;  
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy Czempiń; 
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu; 
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski; 
• Mieszkańcy gminy Czempiń; 
• Przedstawiciele mediów. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 13 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” powołała na Sekretarza 
obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radną Elżbietę Grygier. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 21 maja 2013 roku 
o godzinie 16.00 otworzył XXXII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXXII sesji.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
Burmistrz Gminy Czempiń złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XXXII sesji 
Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu 21 maja 2013 roku punktu „Podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2013” w punkcie 4a porządku obrad. 
Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak złożył wniosek                       
o wprowadzenie w punkcie 14a porządku obrad punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie 
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przyznania medalu „Za zasługi dla Ziemi Czempińskiej” Stacji Badawczej Polskiego 
Związku Łowieckiego w Czempiniu”.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad sesji punkt 4a: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
rok 2013” .  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad sesji punkt 4a: „Podjęcie uchwały w sprawie przyznania 
medalu „Za zasługi dla Ziemi Czempińskiej” Stacji Badawczej Polskiego 
Związku Łowieckiego w Czempiniu”.   

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
4a.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki                                 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czempiń na lata 2013 -2020. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Czempiń na 2013 rok.  
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIX/226/13 Rady Miejskiej                            

w Czempiniu z dnia 28 stycznia 2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Kościańskiego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji oraz  regulaminu określającego 
zasady i tryb korzystania z targowiska gminnego w Czempiniu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości                         
i porządku na terenie Gminy Czempiń. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Czempiniu i nadania jej statutu.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Gminy Czempiń do programu 
„Wielkopolska Odnowa Wsi”.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej położonej                              
w Piechaninie.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 
Czempiń. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego w sprawie utworzenia Parku Krajobrazowego im. gen. Dezyderego 
Chłapowskiego.  

14a. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania medalu „Za zasługi dla Ziemi 
Czempińskiej” Stacji Badawczej Polskiego Związku Łowieckiego w Czempiniu. 

15. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                    

w okresie międzysesyjnym. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wolne głosy i wnioski. 
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19. Zakończenie obrad XXXII sesji.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie przegłosowała 
powyższy porządek obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 

Do punktu 3 porządku obrad: 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował,  
że zapoznał się z protokołem z XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu                     
4 kwietnia 2013 roku, nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści i prosi o przyjęcie go bez 
odczytania. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie przyjęła bez 
odczytania protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu                 
4 kwietnia 2013 roku. 

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 

      Radni Rady Miejskiej złożyli interpelacje: 
1. Radny Stanisław Turno w sprawach:  
• naprawienia dziur na skrzyżowaniu ulicy Kuczmerowicza – Kolejowa;  ul. Nowa – przy 

wjeździe na parking Urzędu Gminy w Czempiniu; skrzyżowanie ulicy Marciniaka                 
i Ogrodowej i Kuczmerowicza i Ogrodowej;   

• usunięcia dwóch uschniętych drzew przy Posterunku Policji w Czempiniu; 
• usunięcia dwóch suchych drzew przy wjeździe na plac do targowania w Czempiniu; 
• usunięcie suchych gałęzi drzew na całej długości ulicy Kolejowej w kierunku Słonina;  
• dokonania stosownych napraw po wykonanych na przełomie roku 2012 i 2013 pracach 

związanych z położeniem światłowodów w ulicy Kolejowej – zniszczone trawniki przy 
posesjach 22 i 24 oraz brakujący krawężnik przy posesji nr 31; 

• wystosowania do Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Poznaniu 
pisma wnoszącego o dostosowanie planowanych na terenie miasta Czempinia 
nieprzeźroczystych ekranów akustycznych do wzrostu na nich roślin pnących,                         
a następnie obsadzenie ww. ekranów roślinnością pnącą;   

• przygotowania przez Burmistrza Gminy Czempiń uchwał w sprawie uchylenia uchwały 
z dnia 12 czerwca 2012 roku Nr XXI/175/12 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Czempiń w rejonie wsi Gorzyczki, Nowy Gołębin, Rakówka oraz uchwały                         
Nr XXI/176/12 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  dla lokalizacji elektrowni wiatrowych w rejonie wsi 
Gorzyczki, Nowy Gołębin, Rakówka.             

2. Radny Maciej Głochowiak w sprawie sprawdzenia nielegalnego wysypiska śmieci, 
które powstaje przy drodze prowadzącej do oczyszczalni ścieków w Czempiniu; 

3. Radny Władysław Matysiak w sprawie wystąpienia do zarządcy drogi wojewódzkiej 
o oznakowanie poziome i pionowe zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 
skrzyżowania drogi wojewódzkiej – Czempiń – Piechanin z drogą gminną na wysokości 
dojazdu do p. Szałagi i dalej do nowego osiedla w Piechaninie; na skrzyżowaniu tym 
miało miejsce klika wypadków.   
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Do punktu 4a porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2013 przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrza Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XXXII/251/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 roku w sprawie 
zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2013 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz 
Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 

Do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy 
Czempiń na lata 2013-2020 przedstawionego przez Skarbnik – Halinę Łączną, uwag nie 
wniesiono. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXII/252/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 
roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy 
Czempiń na lata 2013-2020 przedstawioną przez Skarbnik – Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń 
na 2013 rok przedstawionego przez Skarbnik – Halinę Łączną: 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że podczas wczorajszego posiedzenia Komisji radni 
dyskutowali nad punktem: „Zwiększenie planu wydatków na zadanie inwestycyjne „Budowa 
drogi gminnej od ulicy Towarowej do Wiatrakowej I etap”, dlatego postanowił znaleźć tą 
drogę – na mapach jest krótki odcinek drogi, który kończy się na wysokości Polo Marketu, za 
nim są prywatne posesje. Radny Wojciech Adamski wyraził zdziwienie w stosunku do 
propozycji wydania 100 000 zł na coś, czego nie ma. Radny Wojciech Adamski wskazał, że 
obecnie Polo Market posiada wyjazd i pobudowanie drogi spowoduje, że zostanie on jedynie 
przesunięty i nie będzie to miało większego znaczenia dla poprawy bezpieczeństwa w ruchu. 
Radny Wojciech Adamski wyraził wątpliwość, czy inwestycja taka dla jednej posesji jest 
uzasadniona, podczas gdy osiedla w Czempiniu czekają po kilkadziesiąt lat na utwardzenie 
dróg. Radny Wojciech Adamski złożył wniosek o przeanalizowanie zasadności wydawania 
kwoty 100 000 zł na krótki odcinek drogi pomiędzy Polo Marketem a nowopowstałym 
budynkiem. 
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił Burmistrza Gminy Czempiń o wyjaśnienie, czy inwestor 
nowego budynku partycypuje w jakikolwiek sposób w kosztach budowy tej drogi.       
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o wyjaśnienie, na co zostanie przekazana kwota 12 000 
zł w związku z zadaniem: wykonanie zasilania energetycznego świetlicy wiejskiej                           
w Donatowie oraz kwota 50 000 zł na zwiększenie planu wydatków na wzmocnienie 
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fundamentów, ocieplenie stropu dachu, wykonanie izolacji poziomej oraz zasilania 
wewnętrznego energetycznego w świetlicy w Donatowie. Radny Krzysztof Sankiewicz 
poprosił o wyjaśnienie, kto robił projekt świetlicy „Ostoja w Donatowie”, ponieważ na jego 
realizację jest zaplanowane 500 000 zł. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza nie może 
być tak, że podczas realizacji każdej inwestycji będziemy dokładali takie kwoty pieniędzy. 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że osoba odpowiedzialna za taką sytuację powinna 
zostać pociągnięta do odpowiedzialności. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że będzie 
przeciwny wprowadzeniu tych zmian do budżetu.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że kwot 12 000 zł będzie na opłacenie 
fizycznego podłączenia budynku świetlicy do przyłącza energetycznego. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska przyznała, że w przypadku kwoty 50 000 zł nie jest zadowolona, że taka 
sytuacja ma miejsce – firma, która wykonywała projekt była sprawdzona i nie spodziewano 
się takich problemów podczas przystąpienia do realizacji inwestycji.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że jest propozycja realizacji zadania polegającego 
na budowie drogi gminnej, której obecnie nie ma – od ulicy Towarowej do Wiatrakowej; 
istniejący zjazd z Polo Marketu na drogę wojewódzką jest tymczasowy – do czasu 
wybudowania drogi gminnej. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że droga ta była 
planowana już w czasie, kiedy grunty te były sprzedawane pod działalność gospodarczą.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jan Marciniak wyjaśnił, że 
teren pomiędzy Polo Marketem a nowym budynkiem, na którym obecnie jest wjazd jest to 
działka gminna – składająca się z działek o nr 132/6, 72/3 i 132/4; projekt, który ma zostać 
zrealizowany obejmuje te właśnie działki i przewiduje powstanie dodatkowych miejsc 
parkingowych oraz nowego wjazdu na teren Polo Marketu, jak również kolektora 
deszczowego i ciągów pieszych oraz zieleni. Jan Marciniak wskazał, że wjazd do Polo 
Marketu jest tymczasowy do czasu wybudowania drogi gminnej. Jan Marciniak wyjaśnił, że 
dalej plany drogi gminnej przebiegają przez działki prywatne – nr 65 i 68, które są własnością 
Państwa Guz; w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, który już nie 
obowiązuje założono, że przez te działki przebiegać będzie droga gminna, która naturalnie 
połączy ulicę Towarową z ulicą Wiatrakową, dlatego też przez te działki została 
poprowadzona sieć wodociągowa. Jan Marciniak wskazał, że plan ten już nie obowiązuje, ale 
jeżeli Rada Miejska w Czempiniu uzna, że takie podłączenie jest zasadne, to wówczas działki 
te mogą być przekazane gminie za stosowanym, słusznym rynkowym odszkodowaniem dla 
ich właścicieli. Jan Marciniak podkreślił, że projekt, który został wykonany obejmuje jedynie 
grunty, których własnością jest gmina Czempiń.  
 
Radny Wojciech Adamski poddał w wątpliwość, w jaki sposób poprawi się stan 
bezpieczeństwa, skoro po pobudowaniu drogi gminnej wjazd do Polo Marketu będzie obok 
istniejącego. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że są na terenie gminy drogi, które nie 
mają nawet załatanych dziur. Radny Wojciech Adamski wskazał, że za działkami gminnymi 
są grunty prywatne; a ponadto nie jest to strategiczna droga, ponieważ połączy ulicę 
Towarową z dość wąską ulicą Wiatrakową; co i tak nie poprawi możliwości wyjazdu dla 
ciężkich samochodów ciężarowych. Zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego budowa tej 
drogi w dniu dzisiejszym nie jest uzasadniona.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że wykonanie tego odcinka przyszłej drogi 
gminnej pozwoli na uruchomienie przez przedsiębiorcę nowego budynku; gdyż w przypadku 
braku włączenia w drogę gminną żadna działalność nie będzie mogła być tam podjęta. 
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że należy brać pod uwagę ten aspekt, że 
przedsiębiorcom należy umożliwi ć prowadzenie działalności.       
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że skoro tymczasowy wjazd w drogę wojewódzką mógł 
wykonać na swój koszt inwestor budujący Polo Market, to również obecny inwestor nowego 
pawilonu mógłby w tych kosztach partycypować.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że nie ma możliwości włączenia wjazdu                     
z nowopowstałego budynku do drogi wojewódzkiej, ponieważ budynek ten jest usytuowany 
na samym łuku drogi i włączenie takie spowodowałoby zbyt duże niebezpieczeństwo                     
w ruchu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w przypadku obecnego wyjazdu               
z Polo Marketu zgoda taka została wydana, ponieważ jest lepsza widoczność na tym odcinku 
drogi. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że już dwa lata temu właściciel Polo 
Marketu zwracał się do gminy z zapytaniem, czy będzie budowana droga gminna, co pozwoli 
na zlikwidowanie tego tymczasowego wjazdu. 
 
Radny Wojciech Adamski złożył propozycję, aby wzorem wielu ulic w Czempiniu, tą drogę 
gminną pobudować z tłucznia. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że „nie rozumie filozofii działania” – na 
nowopowstałych w Czempiniu osiedlach mieszkańcy kupują działki razem z udziałem                  
w drodze i gmina nie przejmuje dróg i w żaden sposób na nich nie inwestuje; a w tym 
przypadku chcemy dla jednego przedsiębiorcy wykonać ukłon i drogę pobudować. 
 
Radny Maciej Głochowiak złożył wniosek o przesunięcie kwoty 100 000 zł na zadanie 
„Budowa drogi gminnej od ulicy Towarowej do Wiatrakowej I etap” z paragrafu 6050 do 
paragrafu 4300, co spowoduje, że pieniądze pozostaną w tym samym rozdziale, ale zyskamy 
czas na rozmowy z oboma właścicielami na temat partycypacji w kosztach budowy tego 
wjazdu.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Stanisława Turno, jak długo będzie trwała budowa tego 
odcinka drogi, Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jan Marciniak 
poinformował, że będzie to czas około 14 dni. 
 
Radny Aleksander Wieliński poparł zdanie radnego Macieja Głochowiaka i Wojciecha 
Adamskiego i podkreślił, że w przypadkach takich, jak niedoszacowanie prac w projekcie 
dotyczącym świetlicy w Donatowie ktoś powinien ponosić konsekwencje takich decyzji.        
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 12 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przegłosowała wniosek              
o przesunięcie kwoty 100 000 zł na zadanie „Budowa drogi gminnej od ulicy 
Towarowej do Wiatrakowej I etap” z paragrafu 6050 do paragrafu 4300 na 
„Zwi ększenie planu wydatków na zakup usług związanych z drogami gminnymi”. 

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 10 głosami „za”, przy                 
1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                       
Nr XXXI/253/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2013 rok 
odczytaną przez Skarbnik – Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIX/226/13 Rady Miejskiej  w Czempiniu            
z dnia 28 stycznia 2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Kościańskiego przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza Gminy Czempiń 
Dorotę Lew – Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XXXII/254/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 roku  
zmieniającą uchwałę Nr XXIX/226/13 Rady Miejskiej  w Czempiniu z dnia                        
28 stycznia 2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Kościańskiego przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń 
Dorotę Lew – Pilarską.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji oraz  regulaminu określającego zasady            
i tryb korzystania z targowiska gminnego w Czempiniu przedstawionego wraz                               
z uzasadnieniem przez Inspektor Referatu Organizacyjnego – Teresę Łukowiak, uwag nie 
wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XXXII/255/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 roku w sprawie 
ustalenia lokalizacji oraz regulaminu określającego zasady i tryb korzystania                    
z targowiska gminnego w Czempiniu przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Inspektor Referatu Organizacyjnego – Teresę Łukowiak.   

     Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Czempiń przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Specjalistę Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Beatę Bajstok: 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie, czy jest już znane 
rozstrzygnięcie przetargu dotyczącego odbioru odpadów na terenie gminy Czempiń. Zdaniem 
radnego Krzysztofa Sankiewicza „rewolucję śmieciową zaczęliśmy nie od tej strony, od 
której powinniśmy”; najpierw powinniśmy ustalić stawki, wiedzieć więcej na ten temat, 
powiadomić również mieszkańców – dzisiaj ludzie, szczególnie ci mieszkający w blokach, 
pytają się, jak to wszystko będzie wyglądało. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że bardzo 
dużo ludzi będzie musiało ponieść ogromne koszty z tym związane, bo to nie tylko stawka           
10 lub 14 zł od osoby, ale również zakup pojemników. Radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, że nie można tego wszystkiego robić z dnia na dzień. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, że należałoby wyjaśnić, czy firma, która będzie odbierała odpady w gminie Czempiń 
zapewni pojemniki do ich zbiórki, czy mieszkańcy będą musieli je zakupić.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że przetargi, które zostały ogłoszone mają mało 
wspólnego z odpłatnościami, które zostały ustalone za odbiór odpadów od jednego 
mieszkańca. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że przetargi te dotyczą zbiórki                   
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i transportu odpadów selektywnych i zmieszanych; na zagospodarowanie odpadów nie 
robimy przetargów, ponieważ instalacja jest własnością gmin; w ramach uchwalonej przez 
Zgromadzenie Związku w roku poprzednim opłaty zostaną pobudowane w każdej gminie 
punkty zbiórki odpadów komunalnych oraz około 80 gr przeznaczane jest od osoby na 
obsługę całego systemu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w dniu 
dzisiejszym został otwarty ostatni przetarg na odbiór odpadów komunalnych spośród 
ogłoszonych dwudziestu jeden przetargów, ponieważ każda gmina była innym sektorem. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że ogólnie Związek jest zadowolony z ofert 
przedstawionych w przetargach, ponieważ kwota zamówienia w większości jest niższa aniżeli 
ta – określona w istotnych warunkach zamówienia, w paru gminach jest to kwota wyższa, ale 
mieści się w kwotach wyliczonych przez Związek. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że w ustawie jest jasny zapis, że obowiązkiem właściciela nieruchomości jest 
wyposażyć ją w kubeł, natomiast worki do selektywnej zbiórki będzie dostarczała firma, która 
przetarg wygra. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w specyfikacji przetargowej 
zapisano, że firma będzie mogła wydzierżawić mieszkańcowi kubeł. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że jest rozstrzygnięty jeden przetarg, w ciągu najbliższych dni będą 
rozstrzygane kolejne przetargi i informacja będzie ukazywała się na stronach internetowych 
Związku. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że regulamin gospodarki 
odpadami komunalnymi został już opublikowany, w chwili opublikowania naszego 
regulaminu, każda rodzina w naszej gminie otrzyma taki komplet dokumentów.   
 
Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, że Burmistrz Gminy Czempiń mówiła, że stawki 
te zostały ustalone na podstawie określonych wyliczeń i w październiku będą 
rewaloryzowane. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w niektórych gminach 
postępowano inaczej i najpierw ogłaszano przetarg, na podstawie jego wyniku następnie 
ustalano wysokość stawki. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że wprowadzenie nowych 
przepisów jest naprawdę kosztowne – w przypadku bloków należy zakupić na odpady 
zmieszane pojemnik, który kosztuje około 6 000 zł oraz pojemniki do selektywnej zbiórki po 
około 1 100 zł każdy. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza doprowadzi to do dużego 
obciążenia uboższych mieszkańców gminy.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że przepisy pozwalają na zmianę stawki odbioru 
odpadów od mieszkańca raz w roku i Zgromadzenie ustali na kolejny rok stawkę. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że przetargi ogłoszone obecnie obejmują okres pół roku, 
ogłoszono je na tak krótki czas, ponieważ była zbyt mała ilość danych dotyczących 
przedmiotu zamówienia. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że przez pierwsze trzy 
miesiące funkcjonowania nowego systemu zostaną zebrane dane, które pozwolą na bardziej 
precyzyjne oszacowanie przedmiotu zamówienia przy następnym przetargu. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wskazała, że zmiany w wysokości opłat musiały być dokonane w gminach, 
gdzie nierzetelnie została ustalona wysokość stawki za odbiór odpadów, to nie dotyczy gmin 
zrzeszonych w Związku SELEKT. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że              
w dniu dzisiejszym była na konferencji na temat: „Gospodarka odpadami w nowych ramach 
prawnych po 1 lipca 2013 roku”, na którą zaproszone były wszystkie związki, które działają 
na terenie województwa wielkopolskiego i każdy z reprezentantów miał przedstawić stopień 
zaawansowania prac w Związku. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że tylko 
Związek SELEKT jest tak daleko zaawansowany w pracach, ponieważ żaden Związek nie ma 
ogłoszonych i otwartych przetargów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
niektóre związki i gminy w ogóle nie ogłaszają przetargów, tylko zakładają z góry, że będą 
płacili kary, które wynoszą od 5 000 zł do 50 000 zł, to jednak może spowodować 
ograniczenie w dostępie do różnego rodzaju funduszy ze środków wojewódzkich i nie ma 
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pewności, że kary te będą naliczane tylko jednorazowo. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że największym związkiem jest obecnie poznański GOAP, który skupia teren 
zamieszkały przez 700 000 mieszkańców, nie ma on ogłoszonych przetargów, ponieważ 
bardzo trudno jest napisać specyfikację istotnych warunków zamówienia, żeby nie było od 
niej odwołań do Urzędu Zamówień Publicznych. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, 
że na etapie po ogłoszeniu przetargów były pytania do specyfikacji przetargowej, jednakże 
nie ma na chwilę obecną odwołań od przetargu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, 
że nie można mówić, że Związek nakłada dodatkowe obowiązki na mieszkańców, ponieważ 
faktycznie dodatkowe zobowiązania nałożono i na gminę, i na mieszkańca ustawą. 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że po uchwaleniu Regulaminu powinny zostać 
opracowane „wytyczne” dotyczące jego egzekwowania.                                
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XXXII/256/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 roku w sprawie 
uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Czempiń” przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Specjalistę Referatu Inwestycji           
i Infrastruktury Technicznej Beatę Bajstok.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 
Miejskiej w Czempiniu i nadania jej statutu przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrza Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską: 
 
Radny Wojciech Adamski wniósł o uchylenie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Czempiniu i nadania jej statutu i zlikwidowanie Młodzieżowej Rady 
Miejskiej. Radny Wojciech Adamski wskazał, że w obecnej kadencji odbyło się tylko jedno 
posiedzenie, podobnie wyglądała poprzednia kadencja. Zdaniem radnego Wojciecha 
Adamskiego dwie kadencje Młodzieżowej Rady wskazują, że utrzymywanie takiego tworu 
jest niezasadne.  
 
Radny Maciej Głochowiak zaproponował, żeby do projektu uchwały wpisać, że obowiązuje 
ona do czasu zakończenia obecnej kadencji Młodzieżowej Rady Miejskiej w Czempiniu. 
Zdaniem radnego Macieja Głochowiaka rolą nauczycieli i dyrektorów szkół byłoby 
wysondowanie, czy jest zainteresowanie udziałem uczniów w Radzie.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że                   
w pierwszej kolejności należałoby spotkać się z radnymi MRM i przedyskutować jej dalsze 
zamiary działania. Zdaniem radnego Jerzego Krzyżostaniaka nie można zlikwidować MRM 
bez wysłuchania opinii w tej sprawie samych zainteresowanych. 
 
Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu Andrzej Skibiński wyjaśnił, że zapis, o który 
wnioskuje radny Maciej Głochowiak jest możliwy do wprowadzenia do treści uchwały, 
jednakże należy się zastanowić, czy wpisywać go w dniu dzisiejszym, czy wycofać punkt             
z porządku obrad i sprawę przedyskutować do następnej sesji.    
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że jeśli radni chcieliby rozważyć ewentualność 
likwidacji MRM i zasięgnąć opinii samych radnych, czy też dyrektorów szkół, to składa 
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wniosek o wycofanie tego projektu uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji i na następną 
sesję przygotuje projekt uchwały, jaki radni Rady Miejskiej w Czempiniu wypracują 
stanowisko.     
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 12 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” wycofała z porządku obrad punkt: 
„Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Czempiniu i nadania jej statutu”.  

 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Donatowo w Gminie Czempiń do 
programu „Wielkopolska Odnowa Wsi” przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrza Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 11 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw; i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę Nr XXXII/257/13 
Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 w sprawie zgłoszenia sołectwa 
Donatowo w Gminie Czempiń do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi” 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza Gminy Czempiń Dorotę Lew – 
Pilarską.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej położonej                              
w Piechaninie przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu 
Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka: 
 
W odpowiedzi na pytanie radnej Elżbiety Grygier, czy jest ustalona stawka wykupu tej ziemi 
za 1 m², Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami – Roman Skrzypczak wyjaśnił, że jest to 
stawka 3 zł za m².  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 11 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw; i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę Nr XXXII/258/13 
Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 w sprawie nabycia nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Piechaninie przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 
Czempiń przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Czempiniu – Zdzisławę Lehmann, uwag nie wniesiono.  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XXXII/259/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 w sprawie 
przyj ęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Czempiń przedstawioną wraz              
z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Czempiniu – 
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Zdzisławę Lehmann.  
     Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego w sprawie utworzenia Parku Krajobrazowego im. gen. Dezyderego 
Chłapowskiego przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza Gminy Czempiń 
Dorotę Lew – Pilarską: 
 
Radny Stanisław Turno poprosił sołtysa wsi Donatowo o udzielenie informacji, ilu 
mieszkańców wsi negatywnie wypowiedziało się za powiększeniem granic parku 
krajobrazowego.  
 
Sołtys wsi Donatowo radny Tadeusz Fabiś poinformował, że odbyło się w tej sprawie 
spotkanie z mieszkańcami, którzy po przedstawieniu treści pisma dotyczącego zmiany granic 
parku, wypowiedzieli się na ten temat negatywnie, dlatego też jako sołtys wystąpił                         
z odpowiednim wnioskiem do Burmistrza Gminy Czempiń. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o wyjaśnienie, z jakiego rodzaju barierami spotkali się 
mieszkańcy, którzy obecnie mieszkają na terenie parku krajobrazowego.   
 
Sołtys wsi Donatowo radny Tadeusz Fabiś wyjaśnił, że w tej chwili wycinka drzew, a nawet 
gałęzi musi być uzgadniana z dyrekcją parku; w piśmie wskazano, że wszelkie nowe 
inwestycje – typu chlewnie, obory będą obostrzone określonymi regułami. Radny Tadeusz 
Fabiś wskazał, że jest taka sugestia mieszkańców, żeby z propozycją tą się nie zgadzać.   
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że obecnie również dla postawienia chlewni, czy obory 
konieczne jest uzyskanie decyzji środowiskowej. Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, 
że intencją mieszkańców Borowa i Starego Gołębina było, aby nie likwidować szkół, ale 
radni do tego się nie przychylili. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że należy chronić 
przyrodę i dbać o nią, dlatego jest za wyrażeniem zgody na zwiększenie granic parku.       
 
Sołtys wsi Donatowo radny Tadeusz Fabiś wskazał, że w tym pasie, który ma zostać 
włączony do parku, nie ma żadnych lasów, zbiorników wodnych; jest to teren typowo 
uprawowo rolniczy, a argument dotyczący regulacji granic parku nie może być tutaj żadnym 
uzasadnieniem.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 9 głosami „za”, przy 2 głosach 
„przeciw; i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę Nr XXXII/260/13 Rady 
Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 w sprawie uzgodnienia projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie utworzenia Parku 
Krajobrazowego im. gen. Dezyderego Chłapowskiego przedstawioną wraz                          
z uzasadnieniem przez Burmistrza Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 14 a porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie przyznania medalu „Za zasługi dla Ziemi Czempińskiej” 
Stacji Badawczej Polskiego Związku Łowieckiego w Czempiniu przedstawionego wraz                
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z uzasadnieniem przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzego 
Krzyżostaniaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XXXII/261/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 maja 2013 w sprawie 
przyznania medalu „Za zasługi dla Ziemi Czempińskiej” Stacji Badawczej Polskiego 
Związku Łowieckiego w Czempiniu przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzego Krzyżostaniaka. 

     Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 14: 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o wyjaśnienie do punktów: 9,24 i 37.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła: 

1. Do punktu 9: „Na zaproszenie Burmistrza Stęszewa udział w spotkaniu           
w sprawie wysypiska odpadów komunalnych w Srocku Małym” – Burmistrz 
wyjaśniła, że w życie weszło Rozporządzenie Ministra Środowiska, które 
ogranicza w pewien sposób funkcjonowanie dotychczasowych składowisk 
odpadów, dlatego też przygotowano wystąpienie do Ministra o przesunięcie 
okresu przejściowego o dwa do trzech lat;   

2. Do punktu 24: „Spotkanie z prezesem BS Poniec w sprawie masowych kont 
dla mieszkańców. – Burmistrz wyjaśniła, że spotkanie miało na celu 
omówienie kwestii utworzenia subkont dla wszystkich mieszkańców – 
uczestników Związku, na które wpłacane będą należności z tytułu 
zagospodarowania odpadów; 

3. Do punktu 37: „Udział w dwudniowych targach oświetleniowych 
zorganizowanych przez firmę ENEOS – grupa ENEA” – Burmistrz wyjaśniła, 
że targi te odbywają się raz w roku i podczas ich trwania jest możliwość 
zapoznania się z najnowszymi rozwiązaniami w kwestii oświetlenia terenów 
publicznych. 

 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zwróciła uwagę na punkt 30 Sprawozdania – „Wyjazd do 
Słubic – uczestnictwo w spektaklu przygotowanym przez młodzież z Gimnazjum w Borowie 
podczas festiwalu nauki” – młodzież Gimnazjum w Borowie jako jedyna z Polski miała 
możliwość zaprezentowania się w Europejskim Festiwalu Nauki w Słubicach i we 
Frankfurcie nad Odrą i wystąpiła ze sztuką „Elektryczność i magnetyzm”; była to nagroda za 
wygranie konkursu w Województwie wielkopolskim; młodzież zaprezentowała 
przedstawienie w języku angielskim. Burmistrz przytoczyła fragment recenzji przedstawienia 
mgr Marii Dobkowskiej z pisma przyrodniczego, w którym stwierdzono, że było ono dobrze 
przygotowane, ciekawe i wywołało owacje publiczności. Burmistrz podkreśliła, że zarówno 
młodzieży, jak i nauczycielom zaangażowanym w przygotowanie tego wyjazdu należą się 
gratulacje i podziękowania, ponieważ była to promocja naszej gminy na skalę europejską.      
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
15 do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
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Do punktu 17 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych: 
1. Radnego Stanisława Turno w sprawach:  

• naprawienia dziur na skrzyżowaniu ulicy Kuczmerowicza – Kolejowa; ul. Nowa – 
przy wjeździe na parking Urzędu Gminy w Czempiniu; skrzyżowanie ulicy Marciniaka 
i Ogrodowej i Kuczmerowicza i Ogrodowej;   
Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-Pilarska poinformowała, że na terenie 
gminy trwają obecnie prace związane z naprawą dziur w drogach.   
• usunięcia dwóch uschniętych drzew przy Posterunku Policji w Czempiniu; 
Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-Pilarska poinformowała, że wycinka drzew 
może zostać przeprowadzona po złożeniu wniosku przez zarządcę drogi, przy której 
drzewa te rosną.  
• usunięcia dwóch suchych drzew przy wjeździe na plac do targowania w Czempiniu; 
Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-Pilarska poinformowała, że wycinka drzew 
może zostać przeprowadzona po złożeniu wniosku przez zarządcę drogi, przy której 
drzewa te rosną; wniosek taki wpłynął do Urzędu Gminy w Czempiniu i zostanie 
wydane stosowane pozwolenie.  
• dokonania stosownych napraw po wykonanych na przełomie roku 2012 i 2013 
pracach związanych z położeniem światłowodów w ulicy Kolejowej – zniszczone 
trawniki przy posesjach 22 i 24 oraz brakujący krawężnik przy posesji nr 31. 
Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-Pilarska poinformowała, że zwróci się do 
firmy wykonującej prace o dokonanie stosownych prac w celu przywrócenia ulicy do 
stanu poprzedniego, sprzed ich wykonania.   
• wystosowania do Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Poznaniu 
pisma wnoszącego o dostosowanie planowanych na terenie miasta Czempinia 
nieprzeźroczystych ekranów akustycznych do wzrostu na nich roślin pnących, a 
następnie obsadzenie ww. ekranów roślinnością pnącą;   
Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-Pilarska poinformowała, że wystąpi ze 
stosowanym pismem do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska.  
• przygotowania przez Burmistrza Gminy Czempiń uchwał w sprawie uchylenia 
uchwały 12 czerwca 2012 roku Nr XXI/175/12 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Czempiń  w  rejonie wsi Gorzyczki, Nowy Gołębin, Rakówka 
oraz uchwały Nr XXI/176/12  w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego  dla lokalizacji elektrowni wiatrowych                    
w  rejonie wsi Gorzyczki, Nowy Gołębin, Rakówka.             
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 27 marca 2013 roku wystąpiła do 
Ministerstwa Zdrowia – Departament Zdrowia Publicznego o opinię w sprawie 
oddziaływania farm wiatrowych na zdrowie człowieka i w kwietniu 2013 roku 
otrzymała odpowiedź, w której czytamy, że: „W związku z pismem z dnia 27 marca             
2013r. w sprawie wpływu elektrowni wiatrowych na zdrowie ludzi, Departament 
Zdrowia Publicznego informuje, że nie dysponuje własnymi ekspertyzami, raportami, 
ani badaniami naukowymi w zakresie wpływu elektrowni wiatrowych na zdrowie, ani 
nie zaleca odległości budowania farm wiatrowych od zamieszkałych przez ludzi 
budynków. W tym zakresie obowiązują przepisy prawne opisane na końcu niniejszej 
odpowiedzi”.  

2. Radnego Macieja Głochowiaka w sprawie sprawdzenia nielegalnego wysypiska 
śmieci, które powstaje przy drodze prowadzącej do oczyszczalni ścieków w Czempiniu; 
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Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-Pilarska poinformowała, że sprawa zostanie 
zbadana przez pracowników Urzędu Gminy w Czempiniu.  

    
Do punktu 18 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
Radny Władysław Matysiak poprosił o wyjaśnienie, czy lampy, które w przyszłości będą 
montowane będą takie same, jak te, które obecnie są na wsiach i w mieście; bowiem działają 
one dobrze tylko na początku po zamontowaniu; obecnie dochodzi do sytuacji, w których 
lampy te migotają, wyłączają się.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że w ostatnim czasie radni otrzymali pismo, 
że wszelkie awarie oświetlenia publicznego mają być zgłaszane do Referatu Inwestycji                    
i Infrastruktury Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu i są one na bieżąco zgłaszane do 
ENEOS – firmy, która odpowiedzialna jest za utrzymanie oświetlenia.    
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że                     
w okresie międzysesyjnym do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły:  

1. Pismo z dnia 6 maja 2013 roku  - Apel mieszkańców – załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu;  

2. Pismo z dnia 20 maja 2013 roku – Pani Hanny Rybakowskiej– załącznik nr 17 
do niniejszego protokołu; Przewodniczący Jerzy Krzyżostaniak poinformował, 
że pismo to zostanie przekazane do Komisji Rolnictwa celem zbadania sprawy 
i przekazania wniosków Radzie Miejskiej w Czempiniu;  

3. Pismo Wojewody Wielkopolskiego z dnia 13 maja 2013 roku – załącznik nr 18 
do niniejszego protokołu. 

 
Radny Aleksander Wieliński wyraził pogląd, że Komisja Rolnictwa powinna zająć się 
wszystkimi ulicami na terenie Czempinia; a przede wszystkim powinna ustalić adres 
zamieszkania Księdza, który zaangażował się w sprawę, ponieważ wówczas zarządy innych 
osiedli w Czempiniu mogłyby zwrócić się do niego z prośbą o zaangażowanie w sprawę. 
Zdaniem radnego Aleksandra Wielińskiego osoby, które niedawno zamieszkały przy ulicy 
Wiatrakowej wiedziały, że istnieje tam zakład Jarosława Górnego, do którego jeżdżą ciężkie 
samochody. Radny Aleksander Wieliński podkreślił, że ulica Wiatrakowa jest w pewien 
sposób utwardzona i na pewno jeździ się po niej lepiej niż po innych ulicach na osiedlach            
w Czempiniu.     
 
Pani Hanna Rybakowska zwróciła uwagę, że na ulicy Wiatrakowej chodzi o poprawienie 
bezpieczeństwa, nie tyle o nawierzchnię; mieszkańcy tej ulicy nie mają obecnie prawa do 
ciszy nocnej; chciałaby również, aby komisyjnie została zmierzona szerokość ulicy. Pani 
Hanna Rybakowska wskazała, że jezdnia w najszerszym miejscu ma 4,70 m, zaś szerokość od 
płotu do płotu może maksymalnie wynieść 6 metrów. Pani Hanna Rybakowska wskazała, że 
chodzi o poprawę bezpieczeństwa, szczególnie pieszych, gdyż w zeszłym roku był przypadek, 
że naczepa samochodu wypięła się i uszkodziła płot – co byłoby w sytuacji, gdyby 
przechodził tam pieszy. Pani Hanna Rybakowska wskazała, że jeżeli powstanie komisja, która 
zajmie się tą sprawą, to chciałaby uczestniczyć w jej pracach, jak również mieszkańcy, którzy 
nie podpisali się pod tym pismem, ale sprawą są zainteresowani. Pani Hanna Rybakowska 
podkreśliła, że nie chodzi o to, aby jakąkolwiek działalność gospodarczą zamykać, ale o to, 
żeby gmina zadbała o swoich mieszkańców, nie tylko o przedsiębiorców.     
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Pan Henryk Łabiński wskazał, że teren ulicy Wiatrakowej jest typowo przemysłowo – 
rolniczy i jeśli ktoś kupował tam działki i się tam wprowadzał, to musiał o tym wiedzieć. Pan 
Henryk Łabiński podkreślił, że jeżeli przy tej ulicy jest zlokalizowana firma, to naturalne jest, 
że będą jeździły do niej samochody, ponieważ musi ona funkcjonować i pracować.  
 
Pani Hanna Rybakowska wskazała, że do firmy tej dojeżdżają dwa, trzy tiry w nocy, również 
w dni wolne od pracy.  
 
Pan Grzegorz Marciniak – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 wskazał, że chciałby, aby 
ulice na jego osiedlu wyglądały tak, jak ulica Wiatrakowa. Pan Grzegorz Marciniak 
przypomniał, że ulica ta została utwardzona przez mieszkańców w czynie społecznym i na 
pewno ma szerokość 8 metrów.  
 
W odpowiedzi na pytanie Sołtysa Betkowa Eugeniusza Pawlaka o uściślenie informacji na 
temat zakładania subkont dla mieszkańców, Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że 
każdy, kto złożył deklarację będzie miał założone subkonto, na które będą wpływały  
należności za odbiór odpadów, co jest niezbędne do windykacji przez Związek należności.  
 
Pan Henryk Łabiński wyraził pogląd, że mieszkaniec powinien płacić za te śmieci, które 
wytworzy, tym bardziej w sytuacji, kiedy na przykład nie jest obecny w domu przez kilka 
miesięcy. Pan Henryk Łabiński wskazał, że przy zakupie żarówek, jarzeniówek, opon płacimy 
za utylizację tych śmieci. Pan Henryk Łabiński wskazał na przykład Belgii, gdzie 
mieszkaniec kupuje worek na śmieci za 6 Euro i po jego napełnieniu odstawia do 
wywiezienia; wtedy mieszkaniec płaci faktycznie za to, co wyprodukował.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że ustawa, która wchodzi w życie 1 lipca 2013 
roku nie jest autorstwa gmin, ale parlamentu polskiego i to nie burmistrz jest adresatem tych 
pretensji i wątpliwości. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że burmistrzowie pod 
odpowiedzialnością karną, mają realizować zapisy tej ustawy, chociaż mają olbrzymie 
trudności z jej realizacją. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że gdyby nie było 
Związku Międzygminnego, to zadania związane z ta ustawą musiałaby zrealizować 
samodzielnie gmina i nikt by nie pytałby się, skąd znajdzie środki na wykonanie jej zapisów. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że docelowo w każdej gminie Związku zostanie 
utworzony Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, do którego mieszkaniec 
będzie mógł dostarczyć nieodpłatnie opony, odpady wielkogabarytowe; ponadto dwa razy           
w roku będzie zbiórka objazdowa w gminie; w gminie Czempiń punkt ten powstanie                   
w Piotrowie Pierwszym. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że ustawa śmieciowa 
jest w wielu miejscach zła i samorządowcy zgłaszają swoje uwagi do odpowiedniej 
podkomisji sejmowej, niektóre z nich zostają zauważone. Burmistrz Dorota Lew- Pilarska 
wskazała, że w ustawie jest zapis, że obowiązek płacenia za odpady jest powszechny                     
i w Związku został ustalony „od osoby”; w najbliższym czasie zostanie zmieniony zapis 
dotyczący miejscowości letniskowych, w których podatek śmieciowy będzie naliczany od 
wskazań wodomierza.  
 
Pan Henryk Łabiński podkreślił, że jeżeli ma płacić tak wysokie opłaty za odbiór odpadów, 
to ma nie mieć ich w domu, a tymczasem przy zaplanowanym wywozie raz na dwa tygodnie 
„będzie miał smród koło domu”, a tego nie chce.                  

 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że Związek opublikował cykl czterech 
artykułów w prasie lokalnej na temat nowego systemu gospodarki odpadami; również na 
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stronach internetowych wszystkich gmin znalazła się informacja na temat nowego systemu 
gospodarki odpadami; wydano również ulotkę, która trafiła do każdego domu, podczas 
spotkań z rodzicami w szkołach i przedszkolach jest wyświetlany film na ten temat; trwa 
również ogólnopolska kampania informacyjna. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, 
że w wyniku zmian w systemie gospodarowania odpadami od 1 lipca 2013 roku mieszkaniec 
nie będzie zawierał żadnej umowy cywilno – prawnej z firmą wywożącą odpady, odpady 
będzie miała prawo odbierać tylko ta firma, która wygra przetarg na obsługę w gminie i żadna 
inna, pod groźbą kary finansowej, nie będzie miała do tego prawa.  
 
Pan Henryk Łabiński podkreślił, że obawia się, iż ceny za odbiór odpadów będą sukcesywnie 
rosły, co dla mieszkańców może być dużym obciążeniem. 
 
Pan Andrzej Wawer Przedstawiciel Stowarzyszenia „Oaza Wiejska” zaprosił mieszkańców                  
i władze gminy na spotkanie dotyczące farm wiatrowych w dniu 11 czerwca 2013 roku                  
o godzinie 17.00 w hali sportowej przy Gimnazjum w Borowie z udziałem Poseł Anny 
Zalewskiej i specjalisty fizyka zajmującego się infradźwiękami. 
 
Mieszkaniec Nowego Gołębina wskazał, że mieszkańcy tej wsi chętnie widzieliby jej 
włączenie do Parku Krajobrazowego im. D. Chłapowskiego, ponieważ to rozwiązałoby 
problem ze stawianiem wiatraków na terenie tej miejscowości; te ograniczenia, które 
związane są z istnieniem parku są niewielkie w stosunku do tych, jakie będą dla mieszkańców 
jeśli powstaną wiatraki; zwrócił się z apelem do radnego Tadeusza Fabisia, aby umiał 
wsłuchać się również w apel mieszkańców Nowego Gołębina i Gorzyczek, ponieważ 
reprezentuje również te miejscowości, a nie tylko Donatowo; zaapelował, aby nie „uprawiać 
hipokryzji”.  
 
Pan Waldemar Duda zgłosił, iż na terenie hurtowni MAG – MIR przy ulicy Gruszkowej 
stanęła platforma, na której postawiona jest wieża telefonii komórkowej; w związku z tym 
prosi o udzielenie odpowiedzi, czy zwrócono się do Burmistrza Gminy Czempiń o wydanie 
oceny środowiskowej w tym zakresie.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że nikt nie zwracał się z jakimkolwiek 
wnioskiem w tej sprawie. 
 
W odpowiedzi na pytanie Pana Zenona Musiała, czy na terenie Czempinia istnieje zakaz 
handlu w bramach i na chodnikach, Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że wie, iż 
proceder ten jest przez mieszkańców uprawiany, niemniej jednak poprosiła o cierpliwość, 
ponieważ z dniem 1 lipca 2013 roku jest planowane otwarcie nowego targowiska i tylko na 
nim będzie możliwość handlowania.    
 
 
Do punktu 19 porządku obrad: 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XXXII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Protokołował: 
mgr M. Głucha – Napierała      Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kierownik Referatu Organizacyjnego                                                   /-/ Jerzy Krzyżostaniak 
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